
Protokół Nr X/15

z X sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 25 sierpnia 2015 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 17:45)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady X sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 19 radnych (potem dołączyło 

jeszcze  2  Radnych)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący Rafał Zdzierela zapytał, czy są propozycje do porządku obrad.

Nie zgłoszono żadnych propozycji.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Ślubowanie radnego Rady Miasta Piły.

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy IX a X 

sesją Rady Miasta Piły - druk nr 201.

4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 203.

5. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r. 

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji - druk nr 200.

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę XIX/252/12 Rady Miasta Piły z dnia 27 marca 2012 r.

w  sprawie  regulaminu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Piła - druk nr 198.

7.  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXV/327/12  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  30 

października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Piła na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych - druk nr 264.

8. Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia 



wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych 

na dzień 25 października 2015 r. - druk nr 265.

9.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Piła  do  Stowarzyszenia  Lokalna  Grupa 

Działania "Krajna nad Notecią" - druk nr 267.

10. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy dla ronda - druk nr 268.

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  przy ul. 

Gen. Sikorskiego w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust. 1 ustawy

o gospodarce nieruchomościami - druk nr 269.

12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul.

O. M. Kolbe w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy

o gospodarce nieruchomościami - druk nr 270.

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul. 

Roosevelta  w  Pile  w związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy

o gospodarce nieruchomościami - druk nr 271.

14.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości położonej przy ul. Śniadeckich w Pile - druk nr 272.

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości zamiennej w ramach 

odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Gminę Piła od osób fizycznych pod 

drogę gminną - druk nr 273.

16. Projekt uchwały w sprawie nabycia do zasobów Gminy Piła prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Ludowej w Pile - druk nr 274.

17.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) na rzecz najemców - druk nr 275.

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości - druk nr 276.

19. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz zwolnienia z obowiązku zbycia 

w drodze przetargu nieruchomości położonej w obrębie 10 miasta Piły - druk nr 277.

20. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

położonych przy ul. Naftowej w Pile - druk nr 278.

21.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości położonej przy ul. Kaczorskiej w Pile - druk nr 279.

22. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Piła" - druk nr 199.

23. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości - druk nr 283.

24.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyjęcie  przez  Gminę  Piła  od  Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości - druk nr 284.
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25. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości - druk nr 285.

26.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  bezprzetargowej 

nieruchomości położonych przy ul. Batorego w Pile - druk nr 286.

27. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

zabudowanej położonej przy Al. Powstańców Wielkopolskich w Pile - druk nr 287.

28.  Projekty  uchwał  w  sprawie  zgłoszeń  kandydatów  na  ławników,  które  pozostawia  się  bez 

dalszego biegu - druki nr 204 - 262.

29.  Projekt  uchwały w sprawie  zasięgnięcia  od Komendanta Wojewódzkiego Policji  informacji

o kandydatach na ławników - druk nr 263.

30. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/8/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r. 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Piły - druk nr 266.

31. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 

- 2024 - druk nr 281.

32. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. - druk nr 282.

33. Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r. 

w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła - druk nr 

280.

34. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 202.

35. Wolne głosy, wnioski i informacje.

36. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły Rafał  Zdzierela poprosił  Lucjana  Szutkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta o odczytanie informacji w sprawie protokołu 

z IX sesji Rady Miasta Piły - informacja stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Lucjan Szutkowski odczytał informację i postawił wniosek o przyjęcie protokołu 

z IX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że w związku z problemami technicznymi ogłasza 

krótką przerwę.

Przerwa techniczna.

Wznowienie obrad.
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Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  17  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z IX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Ślubowanie radnego Rady Miasta Piły.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły poinformował, że przed przystąpieniem do 

sprawowania mandatu,  Radni  składają  ślubowanie.  Przewodniczący powiedział,  że odczyta rotę 

ślubowania,  a  Radny  -  elekt,  Romuald  Wycisło,  powstanie  i  wypowie  słowo  „ślubuję”. 

Przewodniczący dodał,  że ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż 

Bóg”.

Romuald Wycisło złożył ślubowanie.

Ad 3.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy

IX a X sesją Rady Miasta Piły.

Nie było głosów w tym punkcie porządku obrad.

Ad 4.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała o punkt 69. i 85. sprawozdania z prac Prezydenta.

Radny Lucjan Szutkowski zadał pytanie dotyczące 69. punktu sprawozdania.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że otrzymał od mieszkańców niepokojący sygnał, że, z różnych 

względów,  nie  jest  podpisana  od  przeszło  miesiąca  umowa  pomiędzy  Miastem,  MOPS-em

a Bankiem Żywności,  w zakresie przekazywania tzw. nadprodukcji  dla biednych rodzin.  Radny 
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poprosił o wyjaśnienie, jak wygląda w tej chwili sytuacja.

Radna Teresa Kasior zadała pytanie dotyczące 151. punktu sprawozdania.

Radny Jacek Bogusławski zadał  pytania dotyczące  następujących punktów sprawozdania:  88., 

110. i 169.

Radny Paweł Dahlke zadał pytanie dotyczące 139. punktu sprawozdania.

Prezydent Piotr Głowski, odpowiadając na pytania, powiedział, że:

•Odnośnie do spotkania z Arriva PL, Prezydent powiedział, że jesteśmy jednymi z tych, którzy od 

wielu miesięcy zabiegają o połączenie Toruń – Piła  – Berlin.  Staraliśmy się nakłonić nie  tylko 

samego  przewoźnika  do  tego,  żeby  było  takie  połączenie  już  w  grudniu,  ale  również  inne 

samorządy. W tej chwili bardzo aktywnie działa samorząd Gorzowa Wielkopolskiego, na terenie 

województwa lubuskiego, jest też zainteresowanie ze strony Bydgoszczy i Torunia, choć Bydgoszcz 

trochę mniej ze względu na to, że posiada takie połączenie przez Poznań, to jest pociąg, który jedzie 

z  Gdyni,  przez  Bydgoszcz  i  Poznań  do  Berlina,  ale  dzięki  temu  naszemu  połączeniu  mogą 

bydgoszczanie uzyskać dodatkowe połączenie ze Szczecinem – z jedną przesiadką, a nie z dwiema, 

w związku z tym jest wyraźny postęp w tych rozmowach. My chcemy, by udział Piły w poparciu 

projektu nie był tylko gołosłowny i jednym z takich działań będzie propozycja zapisania konkretnej 

kwoty przeznaczonej na zakup biletów, w przyszłorocznym budżecie, chcielibyśmy – powiedział 

Piotr Głowski – wysłać młodzież, aby mogła zobaczyć muzea znajdujące się za naszą zachodnią 

granicą.  Prezydent  powiedział  też  o  działaniach  promocyjnych  skierowanych  na  poszczególne 

grupy społeczne, działaniach związanych z oświatą i poszerzaniem wiedzy, a z tego, co Prezydent 

wie, to Arriva PL też jest taką formą współpracy zainteresowana.

•Odnośnie do projektu, który realizowało stowarzyszenie PISOP, Prezydent powiedział, że na ten 

temat  na  pewno  najwięcej  będzie  mogła  powiedzieć,  obecna  na  sali,  poseł  Maria  Małgorzata 

Janyska.  Prezydent  powiedział,  że  z  Piły  zwyciężyły  projekty:  „ABC  małego  ciekawskiego. 

Doświadczenia  w  naturze.  Mały  Kolumb”,  „Być,  widzieć,  doświadczać  -  najlepsza  nauka. 

Wycieczki edukacyjne połączone z warsztatami i piknikiem integracyjnym”, „Pomóż mi zrobić to 

samemu.  Warsztaty  sensoryczno  -  plastyczne  wprowadzające  w  świat  pedagogiki  Marii 

Montessori”, „Pilska grupa proobrona - Warsztaty Krav Maga Level I Fundacja "BEAR" - to są 

małe  granty,  do  5  tysięcy  złotych.  Prezydent  powiedział,  że  są  to  małe  projekty,  proste  do 

przygotowania od strony dokumentacyjnej. Wydaje się, że się uczymy coraz lepiej – powiedział 

Głowski – 19 projektów z subregionu pilskiego otrzymało takie dofinansowanie.

•Odnośnie  do  dworca,  Prezydent  powiedział,  że  temat  ten  łączy  się  z  wszystkimi  projektami 
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dziejącymi się dookoła, również z naszymi działaniami, które dotyczą otoczenia, czyli m.in. placu, 

przejścia, tuneli.  Do tego, co za chwilę powie senator Mieczysław Augustyn, który uczestniczył

w rozmowach, dodam – powiedział  Prezydent – że w czasie budowy, jak zwykle w przypadku 

dużych prac, wychodzą dodatkowe problemy, te problemy są związane między innymi z tym, że 

jest tam wielu właścicieli, z Grupy PKP, ale niezależnie działających, każdy z nich ma inny cel,  

inne budżety, my musimy to w jakiś sposób godzić i nakłaniać władze całej grupy do tego, aby 

bardzo intensywnie  koordynowały działania.  Na razie  nie  natrafiliśmy jeszcze  na  żaden punkt,

w którym otrzymalibyśmy odpowiedź negatywną, że nie będzie coś realizowane, więc jesteśmy 

pełni nadziei, że dworzec będzie tak funkcjonował jak oczekiwalibyśmy jako klienci.

•Odnośnie do współpracy z Bankiem Żywności, Prezydent powiedział, że na ten temat powie także 

senator Augustyn.

•Odnośnie  do  spotkania  z  dyrektorem  Karolem  Urbankiem,  Prezydent  powiedział,  że 

współpracujemy  bardzo  blisko,  pomimo  tego,  że  nie  jest  to  jednostka  gminna  właściwie  od 

początku tamtej kadencji.  Dzięki tej  dobrej współpracy udało się nam doprowadzić do remontu 

części  budynku,  a  w tej  chwili  możemy powiedzieć,  że  cały budynek będzie  wyremontowany, 

wszystkie instalacje będą wymienione, więc obiekt będzie doprowadzony do pełnej świetności już 

wkrótce.

•Odnośnie  do  mediateki,  Prezydent  powiedział,  że  trwają  ostatnie  prace,  rozszerzamy  zakres 

funkcji, które mają się wewnątrz tego obiektu pojawić, jednym z tych elementów, o którym mówił 

m.in. radny Bogusławski, będzie część związana z muzeum Miasta Piły i zasobami znajdującymi 

się dzisiaj w prywatnych zbiorach, nie tylko w Polsce, ale również za granicą. Rozmawiamy bardzo 

intensywnie i jesteśmy na dobrej drodze, żeby przejąć duże zbiory z Cuxhaven, bo tam zostały 

zgromadzone  w  większości  wszystkie  elementy  świadczące  o  przedwojennej  historii  Piły,  a 

zajmujące  się  tym  tamtejsze  Stowarzyszenie  ma  świadomość  coraz  większych  kłopotów 

wynikających z wieku osób opiekujących się tą częścią.  Wydaje się,  że skłonność do tego, aby 

przekazać nam te zbiory i zrobić z nich pożytek dla przyszłych pokoleń, dokumentując wieloletnią 

historię Miasta, jest coraz większa.

•Odnośnie do LGD (Lokalnej Grupy Działania), Prezydent powiedział, że rozmowy w tym temacie 

inicjował senator Mieczysław Augustyn i Prezydent wyjaśnił,  że to Senator rozwinie ten temat. 

Prezydent  dodał,  że  dzisiaj,  jako  efekt  tych  rozmów,  przedstawiony  zostanie  Radzie  projekt 

uchwały, by wspierać bezpośrednio gminy. Prezydent powiedział, że tak wygląda współpraca na 

poziomie gminnym, jest ona niezależna często od układów powiatowych czy nawet wojewódzkich, 

bo bez pomocy Piły, gmina Szydłowo nie będzie mogła korzystać z unijnych pieniędzy, które są 

przewidziane w ramach PROW-u dla tego typu grup. Staramy się tę dziurę przestrzenną uzupełnić, 

żeby mogła także ta gmina wykorzystać te środki. Prezydent powiedział, że przy okazji ma prośbę 

do Radnych. Wiem, że radny Przemysław Gawroński – powiedział Prezydent – zgłosił wniosek, by 
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wykreślić  fragment  z  uzasadnienia,  w którym piszemy o tym, że w ramach tego porozumienia 

będziemy wspierani przez LGD w zakresie organizacji wystawy „Miasto Ogród”. Prezydent dodał, 

że Radny ma rację co do tego, że dzisiaj trudno mówić o konkretnych pieniądzach i możliwościach 

finansowania, ale ten zapis jest bardzo ogólny i fakultatywny. Ponieważ gmina miejska nie może 

ani pozyskiwać pieniędzy, ani też nie będzie to nas kosztowało, ale za nasza dobrą wolę Lokalna 

Grupa Działania zobowiązuje się do aktywnego uczestniczenia, również finansowego, w pewnych 

wydarzeniach, które będą się odbywały na terenie Gminy, jako członka LGD – i to jest możliwe. 

Prezydent dodał,  że chciałby,  żeby pozostał taki zapis,  który przypominać ma przedstawicielom 

LGD, że to zostało uzgodnione. To nie ma żadnych skutków finansowych, ma to być po to, żeby za 

dwa,  trzy  lata,  kiedy  będziemy  już  mówić  o  pieniądzach  posiadanych  przez  LGD,  ktoś  nie 

powiedział, że nie było na ten temat mowy.

•Odnośnie  do  spotkania  z  wiceministrem  w  Ministerstwie  Infrastruktury  i  Rozwoju  Pawłem 

Olszewskim,  Prezydent  powiedział,  że  był  to  efekt  naszych  działań  prowadzonych  od  wielu 

miesięcy,  a  które  prowadzimy  w  związku  z  przygotowaniem  nowej  perspektywy  unijnej.  Jak 

Państwo  widzieliście  –  powiedział  prezydent  Głowski  –  dotychczasowe  przymiarki  do  planu 

budowy dróg krajowych,  obejmowały tylko niewielkie  fragmenty drogi  S11 i  S10. Na S11,  na 

północ od Poznania, jest zapisana obwodnica Ujścia z fragmentem pilskim – nawet nie w całości, 

obwodnica  Szczecinka,  Koszalina i  Kołobrzegu.  Na S10 jest  zapisana obwodnica  Wałcza  i  tak 

naprawdę  dzisiaj  istniejący  fragment  obwodnicy  Wyrzyska  i  niewiele  więcej  w  kierunku  na 

Bydgoszcz. Nasze rozmowy – powiedział Piotr Głowski – intensyfikują się od dłuższego czasu, 

czasami okres wyborów jest dobrym okresem, bo wtedy oprócz czystego populizmu, który często 

się pojawia, pojawia się też refleksja. Refleksja nad tym, co do tej pory zrobiono, czy można to 

zmienić,  ulepszyć.  My,  lokalnie,  z naszymi parlamentarzystami,  rozmawialiśmy o tym, by albo

w ogóle zmienić zasady funkcjonowania całego programu, albo zmienić wiele rzeczy, które da się 

zmienić  technicznie  –  np.  wykorzystać  istniejące  przebiegi  dróg,  bo  to  oznacza  niższe  koszty 

prowadzonych  inwestycji.  Kopką  nad  „i”  było  wspomniane  spotkanie,  w  ostatnich  dniach 

uzyskaliśmy informację, że będą decyzje zmieniające sposób i organizację budowy dróg, pójdą one 

w kierunku,  który wydaje się,  że  jest  bardzo racjonalny,  a  który uniezależnia  te  inwestycje  od 

lokalnych  problemów,  protestów,  bo  przecież  m.in.  dopiero  co  słyszeliśmy  kilka  dni  temu

o  kłopotach  projektowych  na  S10  w  rejonie  Kaczor,  gdzie  mieszkańcy  nie  zgadzają  się

z proponowanym przebiegiem i takie często małe konflikty terenowe powodują, że inne fragmenty 

drogi  nie  są  realizowane.  Ta zmiana,  o  której  w tej  chwili  rozmawiamy,  być  może uniezależni 

budowę od takich małych sporów i da możliwość realizowania dużych fragmentów . Na to trzeba 

być gotowym, zobaczymy jakie będą decyzje. Z tego co wiem – powiedział Prezydent – Premier 

bardzo przychylnie patrzy na tę propozycję i być może zostanie ona wkrótce przedstawiona.
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Maria  Małgorzata  Janyska,  poseł  na  sejm RP powiedziała,  że  poruszony temat  współpracy

w ramach organizacji pozarządowych grup nieformalnych i samopomocowych na szerokim forum, 

poza jedną gminą, jedną miejscowością, ale w ramach całego subregionu pilskiego, jest niezwykle 

ważny. Posłanka Janyska powiedziała, że chciałaby podkreślić aspekty tego problemu. Po pierwsze, 

wszyscy  żyjemy  dzisiaj  w  taki  sposób,  że  wykraczamy  poza  granice  gmin  i  miejscowości,

w których mieszkamy, potrzebujemy usług z każdej strony i te usługi powinny być komplementarne 

i  właśnie  sposób  działania  i  finansowania  organizacji  pozarządowych  grup  nieformalnych  czy 

samopomocowych jest bardzo istotny z tego punktu widzenia. Bardzo dobrze, że Piła ma podpisane 

porozumienie  partnerskie  z  Centrum  Promocji  i  Rozwoju  Inicjatyw  Obywatelskich,  które  ma 

siedzibę  w  Lesznie  i  że  to  porozumienie  obejmuje  poszczególne  powiaty  naszego  subregionu. 

Posłanka powiedziała, że stara się w swej pracy właśnie to podkreślać i działać na tej płaszczyźnie,  

aby  mobilizować,  we  wszystkich  miejscach,  w  których  jest,  powstawanie  czy  formalizowanie 

oddolnych  inicjatyw  odnośnie  do  tych  grup,  aby  można  było  współpracować  w  ramach 

przekazywania tych usług. Posłanka powiedziała, że chciałaby podać przykład, kiedy z senatorem 

Augustynem i  ówczesnym marszałkiem,  radnym powiatowym Tomaszem Bugajskim pracowała 

nad projektami inicjowania powstawania Uniwersytetów Trzeciego Wieku i jednocześnie wsparcia 

ich możliwością otrzymania dofinansowania z zewnątrz. Centrum  Promocji i Rozwoju Inicjatyw 

Obywatelskich ogłosiło  kolejny grant,  więc  warto przekazać tę  informację dalej  do wszystkich 

małych grup nieformalnych i do wolontariuszy, że można skorzystać. Już od 21 sierpnia można 

przygotowywać się do składania wniosków. Posłanka Maria Małgorzata Janyska dodała, że bardzo 

istotne jest tworzenie płaszczyzn współpracy. Jedną z takich płaszczyzn współpracy, którą udało jej 

się przy pomocy wielu osób, także Radnych z Piły i samorządowców, stworzyć jest Forum Kobiet 

Północnej  Wielkopolski.  Na  koniec  posłanka  Janyska  zaprosiła  wszystkich  na  kolejne  forum, 

będące miejscem współpracy i przekazywania sobie dobrych praktyk i inicjowania oddolnej formy 

bezpośredniej demokracji, a które odbędzie się w najbliższą sobotę o godzinie 11.00 w tej samej 

sali, w której odbywa się sesja Rady Miasta Piły, pod patronatem i z udziałem marszałek sejmu RP 

Małgorzaty Kidawy-Błońskiej.

Mieczysław Augustyn, senator RP powiedział, że Piła nie odwraca się od gmin, Piła pracuje na 

rzecz gmin i z gminami. Mówimy o tym kolejny raz i są na to dowody. Kiedy się okazało, że część 

gmin Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad Notecią” chce działać razem z powiatem złotowskim 

w LGD „Krajna Złotowska”, to powstał problem, jak uzupełnić tę wyrwę terytorialną, ale także

wyrwę w mocy działania całej grupy i wtedy Senator rozmawiał z prezydentem Głowskim, prosił, 

żeby te postulaty, głównie gminy Szydłowo, zostały uwzględnione. To jest duża szansa dla wielu 

organizacji  pozarządowych,  tych  wiejskich,  które  będą  mogły  skorzystać  z  PROW-u  i  tych 

środków, które są, ale to będzie i tak spory wysiłek, bo to jest kwestia uzgadniania strategii, to jest 
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wielka  praca do wykonania, zanim te pieniądze „ruszą”. Spotkanie w Łobżenicy, o które pytano, 

służyło wypracowaniu formuły, w której ci, którzy znajdą się poza POSI, będą mogli włączyć się do 

tego programu na obrzeżach. Są trzy takie gminy, które wypadły – to budzi niepokój. Trzeba szukać 

rozwiązania.  Trzeba  pracować razem. Dobrze,  że  Piła,  jako lider  Północnej  Wielkopolski,  chce

w  tym  uczestniczyć  i  liczę  –  powiedział  Augustyn  –  że  wspólnie  z  burmistrzem  Łososiem

i burmistrzami Wyrzyska,  Białośliwia i  Miasteczka Krajeńskiego znajdziemy sposób na to,  aby 

zawalczyć o dodatkowe pieniądze tak, ażeby to było kompatybilne z POSI. Odnosząc się do pytania 

radnego Pawła Dahlke,  Senator powiedział,  że wspomniane perturbacje biorą się z tego, że nie 

prowadzimy już zagospodarowywania żywnościowych nadwyżek unijnych. To jest nowy program, 

program z Europejskiego Funduszu Społecznego. Są nowe wymagania, nowe umowy – idzie to 

opornie,  bo  wciąż  trwają  negocjacje,  które  uczyniłyby  bardziej  przyjaznym  dla  gmin  i  dla 

organizacji pozarządowych wytyczne, które pozwolą uniknąć nadmiernych wydatków, uniknąć zbyt 

wysokich  kar  w  przypadku,  gdyby  doszło  do  niewielkich  uchybień.  Wczoraj,  późno  w  nocy, 

Senator wrócił  z trudnych negocjacji  w Ministerstwie Pracy i  Polityki Społecznej, wywołanych 

kolejnymi odpowiedziami z Brukseli, ale jesteśmy na finiszu – dodał senator Augustyn. Senator 

powiedział, że, chyba, będziemy mieli dobrą wiadomość dla wszystkich potrzebujących w Mieście. 

Mieczysław Augustyn  powiedział,  że  chciałby przy okazji  poinformować,  że  posłanka  Janyska 

zainicjowała  taką akcję  i  zbiera  wiadomości,  czy prawdą jest,  że  dzieci  w naszym subregionie 

cierpią  biedę  i  głód  –  jak  zasygnalizował  prezydent  Duda  w  swoim  expose.  Wszyscy  temu 

stanowczo  zaprzeczają,  a  to  przecież  gminy są  odpowiedzialne  za  kwestie  żywienia  na  swoim 

terenie.  Tym  niemniej,  Bank  Żywności  dysponuje  bardzo  dużą  pulą  żywności,  mamy  ją  już

w magazynach i dystrybuujemy. Senator podziękował wszystkim tym gminom, które już odważnie 

podpisały wcześniej umowy i dodał, że pozostałe gminy, w tym Piła, zrobią to w najbliższym czasie 

-  w  ciągu  najbliższego  tygodnia  lub  dwóch.  Odnosząc  się  do  tematu  dworca  PKP,  Senator 

powiedział, że jest w tym projekcie od początku, te dziesiątki milionów złotych nie spadły do Piły

z nieba,  trzeba było to wychodzić, trzeba było to przyciągnąć do Piły,  zadbać o to, a w czasie 

realizacji  natrafiamy  na  różne  „kwiatki”  -  nie  godzimy  się  na  to,  że  np.  chodnik  urywa  się

w połowie drogi i dalej nie będzie robiony, czy na to, że fragmenty należące do kogoś innego nie 

były  uwzględnione.  Senator  powiedział,  że  cały  czas  interweniuje.  Kolejna  dobra  odpowiedź 

nadeszła  ostatnio.  Senator  dodał,  że  myśli  także  o  załatwieniu  innych  kwestii,  np.  sprawy 

parowozowni,  która  też  powinna  się  zakończyć  pozytywnie,  podobnie  jak  i  o  koncepcji 

zagospodarowania  dworca,  w  tej  części,  którą  Miasto  zobowiązało  się  wykonać.  Senator 

Mieczysław Augustyn powiedział, że wszystko jest na najlepszej drodze, żeby kluczowe dla Piły 

drogi S10 i S11 wreszcie znalazły się w całości w planie realizacyjnym. Zabiegają o to wszyscy, 

którym leży na  sercu  rozwój  Wielkopolski.  Senator  przypomniał,  że  był  inicjatorem powstania 

Stowarzyszenia  Droga  S11,  wszystkie  samorządy  nad  tym  pracują.  Senator  podziękował 
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prezydentowi Głowskiemu  za szczególną aktywność i na forum Stowarzyszenia i w Ministerstwie.

Radna Wiesława Sztaba zadała  pytanie  dotyczące  127.  punktu  sprawozdania.  Radna zapytała

o sprawę powiatu grodzkiego. Radna Sztaba powiedziała,  że w czerwcu mówiła o braku wiaty 

przystankowej na ul. Walki Młodych. Ta wiata już stoi, a Radna otrzymała od mieszkańców wiele 

telefonów ze słowami podziękowania.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że prosi o odpowiedź na swoje pytanie, bo z informacji, które 

ma Radny wynika, że nie chodzi tu o przepisy ogólnokrajowe, ponieważ w innych miastach i Polski 

i Wielkopolski te umowy są już podpisane i żywność jest dostarczana – a w Pile nie. Radny Dahlke 

dodał, że rozmawiał jakiś czas temu na ten temat z dyrektor Wandą Kolińską i umowa była taka, że  

będą w tym zakresie kolejne rozmowy z Prezydentem, czy z Bankiem Żywności. Radny zapytał na 

jakim to jest etapie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  to,  iż  jesteśmy  w  sporach  z  innymi  samorządami,

z różnymi podmiotami - od ubiegłego posiedzenia Rady z Regionalną Izbą Obrachunkową, bo nie 

zgadzamy się z pewnymi zapisami – to nie oznacza to, że nie można się lubić, współpracować

w innych aspektach. Najlepszym przykładem jest gmina Szydłowo. Byliśmy przez wiele miesięcy, 

prawie lat, w sporze związanym z Kłodą, czyli naszym składowiskiem śmieci. Na szczęście sądy 

podzielają nasze zdanie i wygrywamy, ale tu chodzi o pieniądze, o to, czy będziemy jako Gmina 

płacić  więcej  czy  mniej.  Uważamy,  że  nienależnych  pieniędzy nie  należy  wydawać.  Ten  spór 

mógłby się przełożyć, gdyby nieodpowiedzialni ludzie zarządzali, na inne stosunki, ale jak Państwo 

widzicie, wtedy, kiedy gmina Szydłowo jest w potrzebie, a taka potrzeba wynika z powiązania jej

z resztą gmin w ramach współpracy w Lokalnej Grupie Działania, to nasze spory nie wpływają na 

to,  że  rozumiemy,  iż  szkoda,  żeby  mieszkańcy  Szydłowa  nie  korzystali  z  pewnych  pieniędzy

i dzisiejsza propozycja, którą Państwu przedkładam – powiedział prezydent Głowski – jest chyba 

najlepszym tego  dowodem.  Podobnie  jest  z  Powiatem.  To,  że  miasto  tej  wielkości  jak  nasze, 

powinno mieć nie  tylko możliwości  i  aspiracje,  ale  realne możliwości  zarządzania – i  o  to  się 

staramy – nie oznacza, że ze sobą nie współpracujemy. Nawiązując do spotkania z obecnym na sali 

wicestarostą  Stefanem Piechockim,  Prezydent  powiedział,  że  bardzo  dziękuje  Wicestaroście  za 

bardzo szybką reakcję. Dzisiejsze uchwały, które dotyczą wymiany gruntów, normalizują sprawy 

własnościowe, w przypadku terenu dotyczącego projektu, który prowadzimy wspólnie na terenie 

Miasta – ul. Kossaka, przekazania części gruntów miejskich w rejonie ulic Kossaka, Głuchowskiej

i Kusocińskiego – co daje nam szansę pozyskania razem większych pieniędzy dla Piły i całego 

subregionu.  To  jest  coś,  co  powinni  zrozumieć  wszyscy,  którzy  się  tak  ekscytują  tematem. 

Oczywistym  jest  dbanie  o  swój  interes.  Każda  z  gmin,  każdy  samorząd  ma  swój  interes
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i  każdy  włodarz  powinien  dążyć  do  tego,  żeby  gmina  rozwijała  się  jak  najlepiej.  Jak  to  robi

i  w jakich  aliansach,  z  kim współpracuje,  czy to  są  struktury formalne  czy nieformalne  -  jest 

kwestią wyboru i to jest oczywiste dla każdego, kto chociaż raz przeczytał konstytucję, bo tam jako 

o podstawowej jednostce mówi się o gminie. Powiaty i województwa są opisywane na poziomie 

ustawowym. Nawiązują do wypowiedzi senatora Augustyna, Prezydent powiedział, że mimo tego, 

iż się lubimy to nie oznacza, że nie negocjujemy, negocjujemy i to twardo, tak, żeby w ramach 

nowych  porozumień,  które  muszą  być  podpisane,  jeśli  chodzi  o  dystrybucję  żywności,  w  jak 

najlepszy sposób zabezpieczyć – i to jest naszą rolą, a przewodniczy tym rozmowom prezydent 

Krzysztof Szewc – interes Gminy. To, że inne gminy podpisały te porozumienia nie oznacza, że my 

również  to  zrobimy  natychmiast  i  na  dowolnych  warunkach,  to  musi  się  odbyć  na  takich 

warunkach,  które  będą  gwarantowały  odpowiednie  i  odpowiedzialne  zarządzanie  tym.  Jestem 

pewny – dodał Głowski – że w najbliższym czasie uda się nam to wynegocjować, dotyczy to wielu 

samorządów, które podzielają nasze zdanie, należy to jeszcze dopracować – również na poziomie 

krajowym.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  nie  otrzymał  odpowiedzi  na  swoje  pytanie,  ale  już  się 

poddaje. Radny dodał, że usłyszał kilka ogólników. W innych gminach już od czerwca są podpisane 

umowy, dostarczana jest żywność, a u nas nie. Radny Dahlke powiedział, że wcale nie twierdzi, że 

taka sytuacja jest wynikiem winy Gminy, bo z informacji, którą udało mu się uzyskać wynika, że 

problem  jest  zupełnie  innej  natury  –  mianowicie  organizacje  boją  się  tych  skomplikowanych 

procedur i ewentualnych kar, o których mówił senator Augustyn. Radny podkreślił, że nie obarcza 

winą Gminy ale coś z tym trzeba zrobić, a Radny był po prostu ciekawy, czy coś się już w tej 

sprawie zmieniło.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że dobre negocjacje mają to do siebie, że im mniej się o nich 

mówi publicznie, tym szybciej postępują. Staramy się tak postępować, a – jak dodał Prezydent – 

radny Dahlke sam sobie w dużej mierze odpowiedział. Te wszystkie zapisy, które są w tej chwili,

a  które  zmuszałyby  podmioty  do  podejmowania  czasami  nie  najlepszych  decyzji,  albo  może 

niekorzystnych dla stron, wymagają doprecyzowania. Takie jest nasze zdanie i pilnujemy tego, by 

porozumienie, które zostanie pewnie znowu na bardzo długi czas podpisane, gwarantowało każdej 

ze stron nie tylko szybkie i sprawne, ale też i bezpieczne funkcjonowanie.

Radny  Błażej  Parda powiedział,  że  cieszy  się,  że  na  dwa  miesiące  przed  wyborami  senator 

Mieczysław Augustyn stał się tak bardzo aktywny, gdyby były jednomandatowe okręgi wyborcze, 

to byłby aktywny przez całe cztery lata. Radny Parda powiedział, że chciałby zapytać o 78. punkt 

sprawozdania z prac Prezydenta. Radny zapytał, czy punkt ten dotyczy pilskiej spółki.
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Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  być  może  radny  Parda  przeoczył,  że  mamy  już 

jednomandatowe okręgi wyborcze do Senatu. Prezydent dodał, że wielokrotnie podczas poprzedniej 

kadencji, wtedy kiedy któryś z parlamentarzystów uczestniczył w przedsięwzięciach miejskich i to 

nie tylko ci z Platformy Obywatelskiej, to Prezydent o tym mówił, dziękował i chwalił, bo taka też 

jest rola parlamentarzysty, a akurat jeśli chodzi o rolę senatora Augustyna, to nie będę tu się bawił 

w jego adwokata – powiedział prezydent Głowski – ale musiałbym mówić kolejne długie godziny

o tym, w jaki sposób samorząd pilski korzysta na tej współpracy i jest najlepszym dowodem na to,  

jak bardzo ważna jest bliska współpraca nie tylko z samorządem powiatowym, wojewódzkim, ale 

też z parlamentarzystami, którzy mają najczęściej ułatwiony kontakt z rządzącymi, a tam decyzje 

zapadają w wielu sprawach dla nas niezwykle ważnych, nie tylko tych związanych z pieniędzmi, 

ale również z czystą legislacją, bo za wieloma zapisami, które są w parlamencie stoją bardzo często 

duże pieniądze, obciążenia dla samorządów. Niedawno robiliśmy, chyba, trzy duże akcje związane 

z  wprowadzaniem poprawek,  nie  zawsze wszystko się  udaje,  bo bardzo często są  tu  sprzeczne 

interesy samorządu w stosunku do państwa czy innych organizacji,  ale takie poprawki,  o które 

Prezydent prosił – były zgłaszane, wnoszone właśnie przez tych, o których Prezydent przed chwilą 

mówił.

Senator Mieczysław Augustyn, odnosząc się do pytania radnego Pawła Dahlke, powiedział, że, tak 

jak wspomniał wcześniej,  brakuje nam około tygodnia, najwyżej dwóch, do sfinalizowania tych 

rozmów  i  jestem  pewny  –  dodał  Augustyn  –  że  żywność  popłynie  do  potrzebujących,  bo 

rzeczywiście  trzeba  się  spieszyć,  by  wyjść  do  nich  z  pomocą.  Senator  Mieczysław  Augustyn 

powiedział, że gdyby radny Parda wcześniej sam zaczął działać z taką intensywnością, to pewnie by 

się wiele razy spotkali w działaniu. Banku Żywności nie wymyśliliśmy teraz, tylko 20 lat temu

i działamy bez przerwy na rzecz kilkudziesięciu gmin. Stowarzyszenie „Droga S11” ma początek

8  lat  temu.  Temat  pilskiego  dworca,  to  jest  wiele  lat  pracy.  Senator  powiedział,  że  to  były 

niesprawiedliwe słowa ze strony radnego Pardy i że ma nadzieję, iż Radny się z nich wycofa. To, że 

teraz udaje się cześć z tych spraw sfinalizować – powinno cieszyć. Nie dokuczajmy sobie, tylko 

współpracujmy.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła, w odpowiedzi na pytanie zadane przez radnego Błażeja 

Pardę,  powiedziała,  że  potwierdzi  to,  o  czym mówiła  na  posiedzeniach  wszystkich  komisji,  że 

umorzenia zawarte w sprawozdaniu z prac Prezydenta -  w tym przypadku w punkcie 78. – znaczna 

kwota podatku od  nieruchomości, która została umorzona przez Prezydenta - dotyczy działalności 

naszej spółki, Aqua-Pil – to pojawia się średnio dwa razy w roku, o czym Radni na pewno dobrze 

pamiętają.
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Ad 5.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r.

w  sprawie  powołania  radnych  w  skład  stałych  komisji  Rady  Miasta  Piły  oraz  wyboru 

przewodniczących komisji.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  należy  jak  najszybciej 

przypisać  radnego  Romualda  Wycisło  do  właściwej  komisji,  żeby  mógł  poświęcić  się  pracy

w  obszarze,  który  jest  mu  bliski,  a  tym  obszarem,  który  wskazał  Radny  jest  temat  spraw 

społecznych, stąd przedłożony projekt uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/144/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały zmieniającej  uchwałę  XIX/252/12 Rady Miasta  Piły z  dnia  27 marca  2012 r.

w  sprawie  regulaminu  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  placówkach 

oświatowych  prowadzonych  przez  Gminę  Piła  przedstawił  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor 

Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/145/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXV/327/12  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  30 

października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Piła na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji  wyborczych  omówił  Roman  Szarzyński, 
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sekretarz Gminy Piła.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie ww. projekt uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” uchwała Nr X/146/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  dla  przeprowadzenia 

wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych 

na dzień 25 października 2015 r. omówił Roman Szarzyński, sekretarz Gminy Piła.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” uchwała Nr X/147/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 9.

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Piła do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania 

"Krajna nad Notecią" przedstawiła  Danuta Nowak-Bogusławska, kierownik Biura Prezydenta 

Miasta Piły.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły,  powiedział,  że  korzystając  z  obecności 

Karola Jagodzińskiego, prezesa Zarządu Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad Notecią”, poprosi 

go za chwilę o wypowiedź.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała,  że  Komisja  procedowała  ww.  projekt  uchwały.  Na posiedzeniu  Komisji,  radny 
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Przemysław  Gawroński  złożył  wniosek,  aby  w  uzasadnieniu  do  uchwały  wykreślić  zdanie: 

„Członkostwo w Lokalnej  Grupie  Działania  zapewni  wsparcie  działań  miasta,  współpracę  przy 

organizacji  wydarzeń  i  przedsięwzięć  o  zasięgu  regionalnym  w  tym  m.in.  przy  organizacji 

Agrotargów  i  Krajowej  Wystawy  Miasto  Ogród”.  Zdaniem  Radnego  powinniśmy  tak  zrobić, 

ponieważ nie ma jeszcze rozporządzeń wykonawczych, które określałyby zakres i rodzaj wsparcia 

finansowego,  udzielanego  przez  Lokalną  Grupę  Działania  w  latach  2015-2020.  Nad  tak 

zmienionym projektem uchwały odbyło się głosowanie na posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju 

Miasta – Radni poparli zmieniony projekt uchwały jednogłośnie.

Prezydent Piotr Głowski poprosił Radnych o pozostawienie zapisów w tej  formule, która była 

pierwotnie, z powodów, o których Prezydent powiedział wcześniej.

Radny  Przemysław  Gawroński powiedział,  że  jeśli  to  ma  jakiekolwiek  znaczenie,  to  Radny 

oczywiście przyjmuje argumentację Prezydenta. Jeśli to ma służyć dobru Gminy, to warto ten zapis 

pozostawić.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że Rada musi jeszcze przegłosować, negatywnie, 

jeśli ma pozostać niezmieniony zapis, wniosek Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta.

Karol  Jagodziński,  prezes  Zarządu  Lokalnej  Grupy  Działania  „Krajna  nad  Notecią” 

podziękował za zaproszenie na sesję Rady Miasta Piły. LGD, a przede wszystkim Zarząd, „stąpa 

dzisiaj po rozżarzonych węglach” - powiedział. Nie wszystkie przepisy w sprawie funkcjonowania

i  wyboru  lokalnych  strategii  rozwoju  na  lata  2015-2020,  są  ustanowione,  dopiero  niedawno 

ustanowiono najważniejsze dokumenty o rozwoju lokalnym, ale Lokalna Grupa Działania nad nową 

strategią pracuje już od prawie trzech lat. Już trzy razy podchodziliśmy do strategii i za każdym 

razem  musimy  ją  dostosowywać  do  nowych  okoliczności.  W  tym  czasie  z  naszej  grupy  – 

powiedział Jagodziński – wystąpiły dwie gminy powiatu złotowskiego, Krajenka i gmina Złotów, 

co zburzyło nam strukturę obszarowo, skuteczne przygotowywanie sie do aplikowania o środki. Do 

LGD przystąpiła gmina Kaczory, gmina Ujście – i to jest znakomita wiadomość, natomiast z mocy 

przepisów została od nas oddzielona gmina Szydłowo. Nie dlatego, że po drodze jest Piła, tylko 

dlatego,  że  źle  opisano  obszar  dla  funkcjonowania  Lokalnej  Grupy Działania.  Podjęto  decyzję

o terytorialności, a nie obszarze w sensie związków kulturowych, stowarzyszeń związków powiatu, 

wykluczono jakby rolę  powiatu  w stanowieniu  jednego obszaru.  Domagaliśmy się  interpretacji

z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Jedną z przedstawionych możliwości było to, aby Zarząd 

poprosił  miasto  Piła  o  wstąpienie  do  LGD –  co  uczyniliśmy.  Bardzo  mocno  nas  to  buduje  – 

powiedział prezes Jagodziński – że Rada Miasta Piły podjęła działania w tym kierunku, bo obszar, 
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który  funkcjonował  w  ramach  minionego  okresu  finansowania,  wzbogacił  się  wielokrotnie

w  porównaniu  z  funduszami  jakie  mieliśmy  do  dyspozycji,  kilkadziesiąt  milionów  złotych 

pozostało  w sferze  prywatnych  przedsiębiorstw,  stowarzyszeń,  gmin,  parafii.  Karol  Jagodziński 

powiedział, że nie przekreślałby możliwości funkcjonowania funduszy w obszarze Piły, bo naszym 

zamiarem  –  dodał  -  jest  też  realizowanie  projektów  z  Europejskiego  Funduszu  Społecznego. 

Większość  budżetu  przeznaczymy  na  finansowanie  projektów  związanych  z  pomocą  grupom 

defaworyzowanym -  powiedział.  50% nowego  budżetu  musi  być  przeznaczona  na  aktywizację 

zawodową, przedsiębiorczość lokalną. Dzisiaj, przygotowując się do stworzenia lokalnej strategii 

rozwoju,  musimy  równolegle  dopasowywać  wymogi  formalno  –  prawne,  by  mieć  szansę  na 

pozyskanie  funduszy.  Gmina  Piła  swoją  uchwałą  może  nam w tym pomóc –  zakończył  swoją 

wypowiedź prezes Karol Jagodziński. Współpraca LGD z gminą Piła, na pewno, jest niezbędna.

Glosowanie ws. wniosku Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta:

Radni odrzucili wniosek 12 głosami, przy 4 głosach „za” i 1 glosie „wstrzymującym się”.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/148/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy dla  ronda  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że to bardzo dobrze, że Miasto podkreśli nasze dawne dzieje 

i uhonoruje pilskich lotników.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  omawiała  także  Komisja 

Spraw Społecznych, podkreślając, że inicjatywa jest godna poparcia, jest to przede wszystkim hołd 

dla 32 lotników, którzy oddali życie pełniąc tu służbę. Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych powiedział,  że jest  prośba do przewodniczącego Rady Miasta Piły, 
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aby,  kiedy będzie projekt uchwały ws. nadania nazwy dla ronda czy ulicy,  żeby te projekty były 

omawiane przez wszystkie komisje Rady.

Radny Jan Ficerman powiedział, że żołnierze służą wiernie ojczyźnie i pokornie czekają, czy ktoś 

o tym będzie pamiętał. Nie jest ważne jak długo się czeka, ważne, że są jeszcze wśród seniorów 

lotnictwa ci, którzy czekają od samego początku, czyli od 3 października 1952 roku, kiedy pierwszy 

raz  lądowali  na  płycie  pilskiego  lotniska.  Radny  Ficerman  powiedział,  że  o  ludzi  godnych 

zapamiętania upomni się albo natura – tak jak ostatnio obserwowaliśmy, że rzeka Bzura wydała 

dwóch lotników, żeby ktoś ich godnie pochował i żeby pamięć o nich nie zniknęła, albo młodsze 

pokolenia – tak jak w naszym przypadku, kiedy mamy imię dla pilskiego ronda w rejonie lotniska, 

imię ludzi, którzy służyli w 6. Pułku Lotnictwa Myśliwsko – Bombowego i nie tylko, ludzi, którzy 

nosili stalowe mundury w pilskim garnizonie. Za kilka dni mamy swoje święto – powiedział radny 

Ficerman – i 28 sierpnia przekażę tę decyzję Rady, tę uchwałę. Radny dodał, że to jest ogromna 

satysfakcja dla tych, którzy jeszcze żyją. W ostatnich latach doczekaliśmy sie pomnika Lotnika, od 

społeczeństwa  otrzymaliśmy sztandar  lotniczy,  który  w tej  chwili  bierze  udział  we  wszystkich 

uroczystościach, a teraz będzie rondo. Jest to upamiętnienie dla tych, którzy zasługują na pamięć. 

Radny powiedział, że ma dzisiaj prośbę do mediów. Są jeszcze tacy, którzy żyją, którzy najpierw 

byli  wywiezieni  na daleki  wschód, a potem wrócili  i  rozpoczęli  szkolenie lotnicze,  a potem tu 

służyli. Oni są żywą historią. Są to ludzie bardzo skromni i sami się nie zgłoszą, a warto do nich  

dotrzeć – i o to poprosił Radny przedstawicieli pilskich mediów.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/149/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej przy ul. Gen. 

Sikorskiego w Pile  w związku z  realizacją  roszczenia  wynikającego z art.  209a ust.  1  ustawy

o gospodarce nieruchomościami przedstawiła  Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/150/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy  ul.

O. M. Kolbe w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art.  209a ust.  1 ustawy

o  gospodarce  nieruchomościami  omówiła  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” uchwała Nr X/151/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 13.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  położonej  przy  ul. 

Roosevelta  w  Pile  w związku  z  realizacją  roszczenia  wynikającego  z  art.  209a  ust.  1  ustawy

o gospodarce nieruchomościami przedstawiła  Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/152/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 14.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonej  przy  ul.  Śniadeckich  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 17 głosami „za”, przy 1 glosie „przeciw” uchwała Nr X/153/15 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości zamiennej w ramach 

odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa przez Gminę Piła od osób fizycznych pod 

drogę gminną przedstawiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 glosie „wstrzymującym się”.

Dyrektor Julita  Mudyna powiedziała,  że  Przewodniczący,  zarządzając  głosowanie,  przeczytał 

kolejny projekt uchwały zamiast właściwego.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły zarządził reasumpcję głosowania.

Głosowanie ws. reasumpcji głosowania:

Radni przyjęli wniosek ws. reasumpcji głosowania jednogłośnie – 20 głosami „za”.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/154/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 16.

Projekt  uchwały  w  sprawie  nabycia  do  zasobów  Gminy  Piła  prawa  użytkowania  wieczystego 

nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Ludowej w Pile omówiła  Julita Mudyna, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/155/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  oraz  przyznania  pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) na rzecz najemców omówiła Julita Mudyna, dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/156/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 18.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości przedstawiła Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/157/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 19.

Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż oraz zwolnienia z  obowiązku zbycia

w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  w  obrębie  10  miasta  Piły  przedstawiła  Julita 

Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/158/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 20.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

położonych  przy  ul.  Naftowej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radny  Błażej  Parda zapytał, czy  jest  chętny  na  zakup  tego  terenu,  bo  przewodniczący 

Bogusławski mówił o zainteresowaniu. Po otrzymaniu twierdzącej odpowiedzi, Radny zapytał, czy 

ta osoba ma świadomość tego, że obok znajduje sie 6 stacji, na jednej ulicy. Radny Parda zapytał, 

czy Miasto ma inne tereny, gdzie można wybudować stację, w innych rejonach, gdzie nie ma takiej 

koncentracji stacji paliw.

Dyrektor Julita Mudyna powiedziała, że zaprasza do zapoznania się z ofertą inwestycyjną gminy 

Piła, która jest dostępna na naszej stronie internetowej i na stronie Inwest-Parku.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/159/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 21.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości  położonej  przy  ul.  Kaczorskiej  w  Pile  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/160/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 22.

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji "Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 

Piła"  przedstawiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej

i Mieszkaniowej.

Dyrektor Plewa powiedziała, że przedstawia Radzie także aneks do planu, w którym wprowadzono 

zmiany.  Dopisanie  dodatkowych  inwestycji,  spowodowało,  że  nastąpiła  zmiana  emisji  do 
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powietrza, zmieniły się również wykresy. W aneksie wypisano strony, na których dokonane zostały 

zmiany, wyniki inwentaryzacji bazowej, czego dotyczyły, jakie zapisy były poprzednio, a jakie są 

po  zmianach.  Dyrektor  dodała,  że  szczegółowe  informacje  dotyczące  planu  gospodarki 

niskoemisyjnej przedstawi Damian Gierat, kierownik projektu, przedstawiciel firmy, która wygrała 

przetarg na sporządzenie tego planu, firmy Energoekspert Sp. z o. o. z Katowic.

Damian Gierat z firmy Energoekspert przedstawił projekt w formie prezentacji.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Błażej Parda powiedział, że w projekcie jest wspomniana ustawa dotycząca prawa ochrony 

środowiska, są wytyczne dotyczące pyłu zawieszonego PM2,5. Radny zapytał, czy jest to w jakiś 

sposób badane, bo z tego co Radny wie, to w Poznaniu, w naszej stacji, nikt tego dzisiaj nie mierzy, 

a  są wymienione jakieś wytyczne,  które – jak Radny rozumie – muszą być zachowane. Radny 

Błażej Parda zapytał, czy jest przewidziana jakaś zmiana na stacji pomiarowej, żeby móc mierzyć 

wymieniony pył, bo teraz jest mierzony poziom pyłu PM10.

Dyrektor Lidia Plewa powiedziała, że tak jak mówiła już kiedyś na sesji Rady Miasta, zakres 

badań wykonywanych na stacji pomiarowej przy ul.  Kusocińskiego, nie zależy od nas tylko od 

Inspektoratu Ochrony Środowiska, oni ustalają zakres badań i tak jak te badania są przeprowadzana 

w całej Polsce, tak też są robione na stacji przy ul. Kusocińskiego. Nie mamy wpływu na rodzaj 

wykonywanych badań.

Radny Błażej Parda zapytał, jak chcemy spełnić normy ustawowe jeśli nawet nie wiemy jaki jest 

poziom  wspomnianego  pyłu  PM2,5.  Radny  zapytał,  czy  gdzieś  musimy  apelować  o  badanie 

stężenia tego pyłu, czy po prostu zakładamy, że wszystko jest w porządku i nie badamy tego.

Dyrektor Lidia Plewa odpowiedziała, że każda inwestycja ma swoje określone cele. Jeżeli robimy 

termomodernizację,  to  wiemy co  robimy,  wiemy ile  dzisiaj  zużywamy paliwa  i  obliczamy ile 

zużyjemy po termomodernizacji. Są programy, na podstawie których możemy wykazać, czy spadła 

nam emisja  zanieczyszczeń,  czy nie  –  nawet  mimo tego,  że  nie  posiadamy stacji  wykonującej 

pomiar pyłu PM2,5.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” uchwała Nr X/161/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  trzymamy  kciuki  za 

powodzenie wszystkich ewentualnych beneficjentów aplikujących o środki unijne, czego efektem 

będzie obniżenie emisji szkodliwych substancji.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Prowadzenie obrad Rady Miasta przejmuje Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Piły.

Ad 23.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zamianę  nieruchomości  przedstawiła  Julita 

Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Dyrektor  Julita  Mudyna powiedziała,  że  jest  to  zamiana  pomiędzy  Gminą  Piła  a  skarbem 

państwa, w następstwie skarb państwa – Starosta, działający w imieniu skarbu państwa – przekaże 

teren

w trwały zarząd Sądowi Rejonowemu w Pile. Zgodnie z projektem uchwały, w ust. 2 paragrafu 1, 

Rada  wyraża  również  zgodę  na  zamianę  nieruchomości  bez  obowiązku  dokonywania  dopłat

w przypadku nierównej wartości nieruchomości. Nieruchomości zostały wycenione, dopłata winna 

nastąpić na rzecz Gminy Piła, a kwota która stanowi różnicę wynosi 123 zł brutto.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” uchwała Nr X/162/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Ad 24.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Piła od Powiatu Pilskiego 

darowizny  nieruchomości  przedstawiła  Julita  Mudyna,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/163/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 25.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez Gminę Piła na rzecz Powiatu 

Pilskiego darowizny nieruchomości zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  podczas  przygotowań  do  sesji  rozmawialiśmy

z Wicestarostą o tym, że w trybie nadzwyczajnym zostanie ta sprawa zgłoszona na najbliższą sesję 

Rady Powiatu, która odbędzie się, bodajże, w czwartek.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” uchwała Nr X/164/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 26.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

położonych przy ul. Batorego w Pile zreferowała Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki 
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Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/165/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 27.

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  drodze  przetargu  nieruchomości 

zabudowanej położonej przy Al. Powstańców Wielkopolskich w Pile zreferowała Julita Mudyna, 

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/166/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 28.

Projekty uchwał w sprawie zgłoszeń kandydatów na ławników, które pozostawia się bez dalszego 

biegu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że zanim Radni przejdą do 

głosowania wszystkich 59 uchwał prosi radną Dorotę Urbańską, przewodniczącą zespołu do spraw 

wyboru ławników o wypowiedź na temat tych projektów uchwał.

Dorota Urbańska, przewodnicząca zespołu ds. wyboru ławników powiedziała,  że do Urzędu 

Miasta Piły, w ustawowym terminie tj. do 30 czerwca br., wpłynęło 88 wniosków na ławników, 26

z Sądu Rejonowego w Pile, 40 z Sądu Okręgowego w Poznaniu i 22 złożone osobiście. Zgodnie ze 
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stanowiskiem zespołu do wyboru ławników z 14 sierpnia br., 59 wniosków nie spełniało wymagań 

formalnych i zgodnie z paragrafem 10, art. 162 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku Prawo o ustroju 

sadów powszechnych: „pozostawia się bez dalszego biegu. Przywrócenie terminu do zgłoszenia 

kandydatów  jest  niedopuszczalne.  Pozostawienie  zgłoszenia  bez  dalszego  biegu  rada  gminy 

stwierdza w drodze uchwały”.  49 spośród tych wniosków nie posiadało zdjęć,  o których mowa

w  art.  162  paragraf  2,  pkt  5  ustawy  z  dnia  27  lipca  2001  roku  Prawo  o  ustroju  sadów 

powszechnych: „dwa zdjęcia zgodne z wymogami stosowanymi przy składaniu wniosku o wydanie 

dowodu osobistego”. Wymogi dotyczące takich zdjęć opisane są w rozporządzeniu Ministra Spraw 

Wewnętrznych z dnia 29 stycznia 2015 r.  - w sprawie wzoru dowodu osobistego oraz sposobu

i  trybu  postępowania  w  sprawach  wydawania  dowodów  osobistych,  ich  utraty,  uszkodzenia, 

unieważnienia  i  zwrotu.  Miejsc  na  ławników  było  89,  w  przekazanych  Radnym  materiałach 

sesyjnych  zawarto  59  projektów  uchwał  z  uzasadnieniami,  które  wyjaśniają  uchybienia 

poszczególnych kandydatów.

Przewodniczący  Paweł  Jarczak powiedział,  że  każdą  z  59  uchwał  Rada  będzie  procedować 

oddzielnie, z opinią przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych i być może z dyskusją – jeśli 

Radni wyrażą taką wolę. Przewodniczący powiedział, że będzie odczytywał imię i nazwisko osoby, 

w  sprawie  której  Rada  będzie  podejmować  uchwałę  i  potem  będzie  głosowanie.  Jeśli  ktoś

z Radnych będzie chciał  wypowiedzieć się  w sprawie którejś  z osób,  to Przewodniczący prosi

o zgłoszenie się do zabrania głosu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i członek zespołu ds. 

wyboru  ławników powiedział,  że  zespół  ds.  wyboru  ławników  miał  za  zadanie  sprawdzenie 

zgodności wniosków, które wpłynęły z wymogami formalnymi. Z 88 wniosków rozpatrywanych 

przez zespół tylko 29 spełniało wymogi formalne. Większość uchybień dotyczyła zamieszczenia 

nieprawidłowego zdjęcia. Były też uchybienia polegające na braku informacji z Krajowego Rejestru 

Karnego, brak informacji  o tym, że w sprawie danej osoby nie toczy się w sądzie postępowanie 

dyscyplinarne,  braku zaświadczenia  lekarskiego,  w którym powinno być  napisane,  że  brak  jest 

przeciwwskazań do pełnienia funkcji ławnika. Do wniosku miała być dołączona lista poparcia 50 

osób, mieszkających w danej gminie. Czasem brakowało kilku nazwisk, bo pojawiały się podpisy 

mieszkańców  innej  gminy.  Radny  Bystrzycki  podkreślił,  że  zespół  nie  mógł  zaakceptować 

wniosków,  które  nie  spełniały  wymogów  formalnych.  Włodzimierz  Bystrzycki  dodał,  że  jeśli 

chodzi o osoby, które złożyły odrzucone wnioski, to będzie wniosek, żeby uzupełnić dokumenty

i osoby te mają pełne prawo, żeby złożyć ponownie dokumenty.
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Jacek  Bogusławski,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  i  członek  zespołu  ds. 

wyboru ławników powiedział, że chciałby potwierdzić słowa radnego Bystrzyckiego i dodał, że 

problem  ze  zdjęciem  wynikał  często  z  tego  powodu,  że  osoby  zgłaszające  się  do  punktów 

fotograficznych pokazywały na wzór poprzednie  zdjęcie  wykonane na  potrzeby pracy ławnika,

a kiedyś  obowiązywały inne wymogi dotyczące standardów tego zdjęcia.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak powiedział, że – jeśli sie nie myli – to nie 

będzie można uzupełniać złożonych wniosków. Będzie można złożyć nowe wnioski, jeśli Prezes 

Sądu zwróci się o ponowne składanie wniosków na ławników.

Mecenas Bożena Krutulska-Góral potwierdziła.

Radny Paweł Dahlke powiedział,  że  rozumie,  iż  musi  stać  się  zadość kwestii  formalnej  i  nie 

można głosować en bloc, ale chciałby złożyć wniosek, aby opinię Komisji Spraw Społecznych, 

która jest taka sama we wszystkich przypadkach – przewodniczący tej Komisji przedstawił en bloc. 

Radny zapytał radcę prawnego, czy to jest możliwe.

Radca prawny Bożena Krutulska-Góral powiedziała, że procedura jest sformalizowana i musi 

być opinia Komisji w stosunku do każdego z procedowanych projektów.W związku z tym musi być 

krótkie  zapytanie  przewodniczącego  i  przewodniczący Komisji  krótko  powinien  odpowiedzieć, 

wyrażając opinię Komisji. Przewodniczący Rady otwiera dyskusję, zamyka i dopiero wtedy może 

odbyć  się  głosowanie  nad  danym  projektem  uchwały.  Procedura  będzie  skrócona  jeśli 

Przewodniczący nie będzie odczytywał treści uchwały, tylko na ekranie będzie widoczne nazwisko 

danej  osoby,  a  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  wypowie  słowa:  „zgodnie

z przedłożonym projektem”.

Radny Błażej Parda powiedział, że do takiej sytuacji przyczyniła się trochę lakoniczna informacja 

na stronie internetowej Miasta, gdzie jest napisane, że mają być dwa zdjęcia zgodne z wymogami 

stosowanymi przy składaniu wniosku o wydanie dowodu osobistego. Teraz w uzasadnieniu mamy 

wymienione dokładnie wytyczne, to dlaczego nie można było zmieścić tak dokładnych informacji 

na stronie internetowej.  Radny dodał,  że regulujące tę kwestię  przepisy zmieniły się  niedawno,

a  ponieważ  wiele  osób  nie  ma  zwyczaju  śledzenia  takich  zmian,  to  warto  było  dodać  tak 

szczegółowe informacje i przy następnym naborze należałoby o tym pomyśleć.

Przewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że te informacje, które przedstawił przewodniczący 

Bystrzycki wynikają z wymagań ustawowych, a nie z naszej uchwały.
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Radny Jan Ficerman powiedział, że ławnik to szczególna osoba, więc kiedy przygotowuje się do 

pełnienia tej funkcji, to powinna się zapoznać z dokumentami normującymi, dotyczącymi pełnienia 

tej funkcji. Radny powiedział, że Rada nie powinna odchodzić od żadnej procedury i nie może być 

żadnej ulgi w tym zakresie.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  chciał  podziękować  radnemu  Ficermanowi  za  głos 

rozsądku.  Wymagać będziemy od tych ludzi,  by wydawali  wyroki  w imieniu RP,  nie  tylko  na 

podstawie swojego sumienia, ale również na podstawie znajomości przepisów. Pozycja ławnika jest 

niezwykle wysoka w polskim sądownictwie, rzekłbym – powiedział prezydent Głowski – że jest 

prawie równa pozycji sędziego, bo tak mamy skonstruowane prawo. Sytuacja, w której chcemy 

tłumaczyć, że ktoś nie przeczytał dokumentów jest kuriozalna. Nie ma żadnych podstaw, żebyśmy 

próbowali  tę  sytuację  naprawiać inaczej  niż rozpisując dodatkowe wybory.  Prezydent  dodał,  że 

rozmawiał wczoraj w tej sprawie z prezesem Sądu. Prezes wie, że jesteśmy gotowi, jeżeli tylko 

będzie taka możliwość prawna, to rozpoczniemy tę procedurę, zrobimy to tak szybko jak tylko 

możliwe, żeby nie doprowadzić do paraliżu pilskiego sądu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Krystyny Bejma.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” uchwała Nr X/167/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Janiny Heleny Bernackiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/168/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Stanisława Franciszka Biskupskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/169/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Krystyny Haliny Brosz.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/170/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Mirosława Brosz.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/171/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Urszuli Teresy Fischer.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała Nr X/172/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Aleksandry Joanny Gromadzińskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/173/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy Ewy 

Sylwii Gurda.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/174/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Elżbiety Iwanów.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała Nr X/175/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Teresy Jadwigi Jankun.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak  powiedział, że w związku z problemami technicznymi, ze 

względów proceduralnych, do tego głosowania Rada wróci na końcu tej grupy głosowań, po tym 

jak informatycy, obsługujący program, dodadzą dodatkowe głosowanie na końcu całego cyklu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Janiny Wandy Janyszka.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/176/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Krystyny Danuty Jordan.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/177/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Anety Kalczyńskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/178/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Ewy Barbary Kamińskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/179/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Jolanty Franciszki Karczewskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/180/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Andrzeja Mirosława Kierzkowskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/181/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Urszuli Klim.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że w związku z problemami technicznymi, także 

do tego głosowania Rada wróci na końcu całego cyklu głosowań w tym punkcie.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Zofii Marii Krojec.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/182/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Zdzisława Kazimierza Krzeszewskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/183/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Agnieszki Emilii Książkiewicz.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/184/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Stanisławy Barbary Kurzyńskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/185/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Andrzeja Liberskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/186/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Zofii Eugenii Maciejskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/187/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Małgorzaty Jadwigi Majerskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/188/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Danuty Makarskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/189/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Lidii Emilii Markowskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/190/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Bożeny Krystyny Michalak.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Radca prawny Bożena  Krutulska-Góral  powiedziała,  że  w wykazie  jest  teraz  pani  Gabriela 

Martinka.

Wiceprzewodniczący Jarczak  powiedział,  że się pomylił.  Przewodniczący powiedział,  że Rada 

wróci do projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 

dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani Gabriela Martinka.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/191/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Bożeny Krystyny Michalak.  

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/192/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Ireny Zofii Mikołajczuk.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/193/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Elżbiety Zdzisławy Molskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/194/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Renaty Nazar.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.
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Przerwa techniczna.

Wznowienie obrad.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/195/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Józefa Nity.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/196/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Jana Nowaka.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr X/197/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Józefa Ireneusza Nowakowskiego.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/198/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Małgorzaty Ostrowskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 17 głosami „za” - uchwała Nr X/199/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika,  które pozostawia się  bez dalszego biegu.  Zgłoszenie dotyczy 

Marii Jolanty Perec.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/200/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Gabrieli Piątek.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/201/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Brunona Józefa Piechoty.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/202/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Elżbiety Pieczul.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/203/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Janiny Pietrzak.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/204/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Ewy Haliny Pikulik.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/205/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Krystyny Piotrowskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 18 głosami „za” - uchwała Nr X/206/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Danuty Salewskiej.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/207/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Zbigniewa Jana Sawczyna.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/208/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Ryszarda Romana Sprengera.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/209/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Grażyny Sroczyńskiej.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/210/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Elżbiety Ireny Stoińskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że w związku z problemami technicznymi, także 

do tego głosowania Rada wróci na końcu całego cyklu głosowań w tym punkcie.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Henryka Szklarka.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/211/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Szymańskiej.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/212/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Wajer.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 19 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” - uchwała Nr X/213/15 stanowi 

załącznik do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Ewy Wasińczak.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/214/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Teresy Węgrzyn.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/215/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Sabiny Ewy Wikieł-Owoc.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/216/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Bogumiły Elżbiety Wiśniewskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/217/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Anny Wnuk.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/218/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Arkadiusza Zygmunta Wróblewskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 19 głosami „za” - uchwała Nr X/219/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Krystyny Wylegały.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/220/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Izabeli Grażyny Wysockiej-Budzińskiej.
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Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/221/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pana 

Romualda Czesława Żółcińskiego.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/222/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Przewodniczący Paweł Jarczak powiedział, że w trzech przypadkach nie udało się zagłosować

i dlatego teraz Rada powróci do tych projektów uchwał.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Teresy Jadwigi Jankun.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/223/15 stanowi załącznik 

do protokołu.
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Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Haliny Urszuli Klim.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/224/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły zarządził głosowanie uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. Zgłoszenie dotyczy pani 

Elżbiety Ireny Stoińskiej.

Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych  powiedział,  że  opinia 

Komisji Spraw Społecznych jest zgodna z przedłożonym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/225/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 29.

Projekt  uchwały  w  sprawie  zasięgnięcia  od  Komendanta  Wojewódzkiego  Policji  informacji

o kandydatach na ławników.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły poprosił o wypowiedź Dorotę Urbańską, 

przewodniczącą zespołu ds. wyboru ławników.

Dorota Urbańska, przewodnicząca zespołu ds. wyboru ławników powiedziała, że zgodnie z art. 

162 paragraf 9 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych „rady gmin 

zasięgają od komendanta wojewódzkiego policji, albo komendanta stołecznego policji informacji

o kandydatach na ławników”. Zgodnie ze stanowiskiem zespołu do wyboru ławników z dnia 14 
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sierpnia 2015 r., 29 kandydatów złożyło prawidłowe wnioski. W przedłożonym projekcie znajdują 

się imiona i nazwiska kandydatów spełniających wymogi formalne.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się”  -  uchwała  Nr 

X/226/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 30.

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/8/2014 Rady Miasta Piły z dnia 27 listopada 2014 r.

w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  dla  Prezydenta  Miasta  Piły  przedstawił  Paweł  Jarczak, 

wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły.

Małgorzata  Karwacka,  wiceprzewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

poinformowała, że komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że 

komisja zapoznała się z tematem, ale nie było głosowania nad tym projektem uchwały.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 18 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” - uchwała Nr X/227/15 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 31.

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2015 – 

2024 omówiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.
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Prowadzenie obrad przejmuje Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/228/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 32.

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 r. omówiła  Ewelina Ślugajska, 

skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, Radni 

wyrazili zainteresowanie tematem szkolenia strzeleckiego uczniów klas gimnazjalnych w ramach 

zajęć z wychowania fizycznego i przeznaczonej na to kwoty 110 tysięcy złotych oraz  projektem 

„Umiem pływać” z kwotą dofinansowania w wysokości 40 tysięcy złotych. Skarbnik obiecała, że 

na sesji będzie obecny Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu, który 

będzie mógł przybliżyć te dwa tematy.

Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu powiedział,  że „Umiem 

pływać”, to jest projekt, który dotyczy uczniów klas trzecich szkoły podstawowej, realizujemy go 

wspólnie ze Związkiem Szkolnym z Poznania, współfinansowany jest przez środki ministerialne

i  jest  prowadzony,  chyba,  trzeci raz z rzędu. Jeśli  chodzi o strzelectwo,  to ten projekt również 

realizujemy od dawna, aktualnie biorą w nim udział uczniowie z gimnazjum nr 4 i 5 oraz uczniowie 

z  zespołu  szkół  nr  2,  uczniowie  ćwiczą  strzelanie  w  ramach  realizacji  zajęć  z  wychowania 

fizycznego.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie – 20 głosami „za” - uchwała Nr X/229/15 stanowi załącznik 

do protokołu.

Ad 33.

Informacja z wykonania uchwały Nr XXIX/360/08 Rady Miasta Piły z dnia 16 grudnia 2008 r.

w sprawie określenia zasad prowadzenia gospodarki nieruchomościami w Gminie Piła przedstawiła 

Julita Mudyna, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

nie głosowała w sprawie ww. informacji.

Ad 34.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było głosów w tym punkcie porządku obrad.

Ad 35.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że ma dwie sprawy dotyczące interpelacji. Radna ma pismo 

dotyczące  sprawy  państwa  zamieszkujących  na  terenach  byłych  zakładów  graficznych.  Radna 

powiedziała, że chciałaby uzyskać informację na jakim etapie jest ta sprawa. Dokument, o którym 

mówi  Radna,  a  pod  którym  podpisał  się  dyrektor  Karnaś  kierowane  było  do  Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego – w celu zbadania tej sprawy. Z treści wynika, że sprawa badana 

przez  wydział  prowadzony  przez  dyrektora  Karnasia  „prowokowała”  do  tego,  żeby  nadzór 

budowlany przyjrzał się uważnie tematowi, bo „są tam rzeczy, które nie powinny mieć miejsca”. 

Radna Sztaba powiedziała, że nie wie na jakim etapie jest sprawa mieszkania państwa W. z ul. 

Towarowej. Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że chciałaby także poruszyć temat mieszkańców 

ul.  Osiedlowej  i  ul.  Ludwisarskiej.  Problem polegał  na  tym,  że  musieli  oni   likwidować m.in. 

ogrodzenia, bo znajdowało się to w pasie drogowym, a wcześniej mogli ten teren użytkować. Radna 

powiedziała, że – jak rozumie – Prezydent wyraził zgodę, bo jest tu opinia na piśmie, na prośbę  
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mieszkańców, którzy prosili o zmianę miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i tego 

obszaru,  zmianę  na  zabudowę  mieszkaniową  jednorodzinną.  Jak  rozumiem,  Prezydent  wyraził 

wolę, zgodę  – powiedziała Radna – na dalsze procedowanie, czyli z tego wynika, że w razie czego 

„to  będzie  do  przodu”.  Radna  Sztaba  wyjaśniła,  że  chciałaby wiedzieć  na  jakim etapie  jest  ta 

sprawa. Ten kawałek terenu, który zajmują przy ul. Osiedlowej jest pięknie zagospodarowany, to 

jest ślepa ulica nikomu nie wadząca, a zagospodarowanie terenu jest po prostu bajkowe. Ci ludzie 

dbają o ten teren i w momencie, kiedy by się im to utrudniło, to radość by na ich twarzach nie 

gościła. Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że z wielką satysfakcją patrzyła na podwórko na ul.  

Komuny Paryskiej, gdzie dzięki Pilskiej Spółdzielni Mieszkaniowej L-W, bo to teren i spółdzielni

i  Miasta,  jest  pięknie  zagospodarowany   plac  zabaw.  Natomiast  jest  tam niezagospodarowany 

jeszcze plac do piłki  siatkowej,  koszykówki i  jest  wreszcie  droga od ul.  Komuny Paryskiej  na 

podwórko, będąca w bardzo złym stanie. Radna zapytała jakie są plany, żeby ten teren został do 

końca zagospodarowany – kompleksowo. Radna Wiesława Sztaba powiedziała też, że mieszkańcy 

zwracają się do niej w sprawie ulic: Wyrzyskiej i Kapucyńskiej. Wygląda to tragicznie, to jest teren 

do zrobienia i dobrze by było się tym zainteresować. Radna powiedziała, że już na posiedzeniu 

Komisji o to pytała i prezydent Krzysztof Szewc udzielił odpowiedzi, ale dobrze by było, gdyby 

mieszkańcy mogli też usłyszeć – kiedy ruszają prace na ul. Witosa, bo ta ulica czeka na remont już 

od 2013 roku. Ponoć w wakacje miały ruszyć prace, a na razie Radna widzi, że ruszył kapitalny 

remont budynku przy ul.  Browarnej  i  może chodzi  o to,  że trzeba skończyć tamte prace,  żeby 

zacząć  roboty  na  ul.  Witosa.  Na  koniec  radna  Sztaba  powiedziała,  że  dziękuje  za  ogrodzenie 

śmietników i uporządkowanie parkingów przy ul. Roosevelta, ale chciałaby zauważyć, że nikt nie 

dba o pasy zieleni na parkingach, gdzie posiana jest trawa.

Radny Lucjan Szutkowski  powiedział,  że  chciałby się  odnieść do wypowiedzi  radnej  Sztaby. 

Radny Szutkowski powiedział,  że po wieloletnich staraniach ze strony Spółdzielni, którą Radny 

reprezentuje, zagospodarowano parkingi na ul. Roosevelta, za co mieliśmy już okazję dziękować. 

Natomiast  jeśli  chodzi  o  ul.  Wyrzyską  i  ul.  Komuny Paryskiej,  to  również  dzięki  wieloletnim 

staraniom, a przede wszystkim dzięki rozstrzygnięciu w ubiegłorocznym budżecie obywatelskim, w 

tym roku zrealizowany wspomniany przez radną Sztabę plac sportowy, będzie to realizowane w 

najbliższych  tygodniach.  Pilska  Spółdzielnia  Mieszkaniowa  L-W  włączyła  się  do  działania  z 

Gminą. Zrealizowaliśmy – powiedział Lucjan Szutkowski – plac zabaw, który częściowo zahacza o 

grunt  gminny,  to  jest  sprawa do uregulowania w najbliższej  przyszłości.  Radny powiedział,  że 

chciałby  też  poinformować,  że  jest  rozstrzygnięty  przetarg  i  całościowo  będzie  w  tym  roku 

zrealizowana ul. Wyrzyska wraz z chodnikami i przybędzie tam miejsc parkingowych, więc teren 

ten będzie kompleksowo zagospodarowany.
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Radna  Małgorzata  Karwacka powiedziała,  że  chciałaby  podziękować  pracownikom  Urzędu 

Miasta za to, że zawsze udzielają pomocy, kiedy Radna zgłasza się do nich z tematami dotyczącymi 

Miasta. Radna powiedziała, że chciałaby także zaprosić mieszkańców osiedla Podlasie, ale nie tylko 

mieszkańców  tego  osiedla,  na  festyn  organizowany  z  radą  osiedla  Podlasie  26  września  br.,

o godzinie 15.00 przy kościele na ul. Korczaka.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły, w uzupełnieniu wypowiedzi radnego Lucjana 

Szutkowskiego, powiedział, że przetarg na przebudowę tego brakującego fragmentu boisk przy ul. 

Komuny Paryskiej zostanie rozstrzygnięty 27 sierpnia br. i jak słusznie radny Szutkowski zauważył, 

jest to projekt wynikający z budżetu obywatelskiego. W odniesieniu do tego łącznika w rejonie 

targowiska przy ul. Ludowej, Prezydent powiedział, że w żadnym momencie nie było informacji

o tym, że prace zaczną się w czasie wakacji, natomiast Prezydent mówił o tym, że prace rozpoczną 

się we wrześniu i we wrześniu rozpocznie się przebudowa tego łącznika. Jest to zapisane w planie 

wieloletnim, z zakończeniem w przyszłym roku. W tym roku wykonany będzie odcinek w rejonie 

przedszkola, które się tam znajduje, a jeżeli wszystko dobrze pójdzie, to jeśli nie uda się w tym, to 

w  przyszłym  roku  pozostała  część  zostanie  zrobiona,  zgodnie  z  planem,  który  przyjęła  Rada.

W odniesieniu do budynku przy ul. Towarowej, prezydent Szewc powiedział, że nie potrafi udzielić 

Radnej w tej chwili odpowiedzi, bo nie pamięta jaka odpowiedź została udzielona. W momencie, 

gdy wpłynie stosowany dokument, to Prezydent udzieli odpowiedzi, zgodnie z tą, jakiej udzieli nam 

Państwowy Inspektor Nadzoru Budowlanego.

Przewodniczący Rafał  Zdzierela powiedział, że 12 sierpnia br. do Urzędu Miasta Piły wpłynęło 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z 6 sierpnia 2015 r. orzekające nieważność 

paragrafu 3 ust. 3 oraz paragrafu 4 ust. 2 pkt 5 we fragmencie: „PESEL” uchwały nr IX/119/2015 

Rady Miasta Piły z dnia 30 czerwca 2015 r. w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych na terenie miasta Piły.  Radni otrzymali  drogą elektroniczną opinię radcy prawnego

w  tej  sprawie.  Przewodniczący  poprosił  dyrektor  Teresę  Jakubowską  o  przybliżenie  tematyki

i zasugerowanie dalszego postępowania w tej sprawie.

Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy  Europejskich 

powiedziała, że przybliży, o co chodzi w uchylonych fragmentach. W paragrafie 3 ust. 3 Wojewoda 

podnosi zarzut, że Rada wykracza poza swoje kompetencje określając organowi wykonawczemu, 

czyli  Prezydentowi,  jak  ma  wyglądać  zarządzenie  prezydenta  Miasta  Piły,  to  powinno  być 

pozostawione organowi wykonawczemu. Natomiast odnośnie do paragrafu 4 ust. 2 pkt 5 chodzi

o to, że w związku z tym, iż PESEL jest daną wrażliwą, a nie służy ustaleniu miejsca zamieszkania, 

Wojewoda unieważnia ten zapis, czyli usuwa wyraz „PESEL”, a chodzi o wymaganie umieszczenia 
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PESEL-u we wniosku mieszkańców do Rady Miasta Piły o przeprowadzenie konsultacji.  Radcy 

prawni Urzędu przeanalizowali ten temat i stwierdzili jednoznacznie, że nie ma podstaw prawnych, 

żeby zaskarżać to rozstrzygnięcie do Sądu Administracyjnego, bo jest to rozstrzygnięcie w 100% 

słuszne.  Dyrektor  Jakubowska powiedziała,  że analiza  orzecznictwa w tej  sprawie z  ostatniego 

okresu  wskazuje  na  to,  że  wszystkie  uchwały  konsultacyjne  są  porządkowane  od  tej  strony. 

Uchylane zapisy funkcjonowały w naszej uchwale od 2006 r.,  a teraz zmienia się podejście do 

danych wrażliwych. Dyrektor powiedziała,  że przedstawiała ten temat na posiedzeniach komisji

i  zakończyła, prosząc  Radę  o  zajęcie  stanowiska  w  tej  sprawie  –  aby  nie  zaskarżać  tego 

rozstrzygnięcia.

Radny  Włodzimierz  Bystrzycki powiedział,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Spraw  Społecznych 

pojawiła się dyskusja dotycząca wykreślenia numeru PESEL z zapisów uchwały. Powstał wniosek 

w  sprawie  zasięgnięcia  dodatkowej  opinii  prawnej  w  tej  sprawie,  ale  dodatkowe  wyjaśnienia 

spowodowały, że Komisja przyjmuje pozostawienie tego rozstrzygnięcia bez zaskarżenia.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że my mamy uchwałę o konsultacjach społecznych 

od wielu lat, chcieliśmy, żeby firma specjalizująca się w tym temacie udoskonaliła zapisy. Okazało 

się, że od wprowadzenia naszej uchwały orzecznictwo poszło w takim kierunku, że „PESEL” stał 

się  na tyle  chroniony,  iż  nie  można go umieszczać w takich uchwałach,  co wychwycił  nadzór 

Wojewody.

Głosowanie ws. pozostawienia rozstrzygnięcia bez zaskarżania:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie pozytywnie – 21 głosami „za”.

Radna  Teresa  Kasior powiedziała,  że  ma  zaproszenia  na  Forum  Kobiet  i  jeśli  ktoś  jest 

zainteresowany, to prosi o zgłoszenie się.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że chciałby poinformować, że 23 września br., 2 godziny 

przed posiedzeniem Komisji Gospodarki Miejskiej, odbędzie się spotkanie z przewodniczącymi rad 

i  zarządów  osiedli  na  temat  ich  funkcjonowania  w  Mieście.  Natomiast  na  godzinę  13.00 

zapraszamy wszystkich mieszkańców, którzy interesują się tematami rowerowymi i sprawami osób 

niepełnosprawnych, a którzy będą chcieli przedstawić jakieś niedoskonałości pojawiające się w Pile 

w tym zakresie.
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Radny Błażej Parda powiedział, że chciałby przypomnieć wszystkim, że 6 września odbędzie się 

referendum, a głosować będzie można od godziny 6.00 do 22.00. Pierwsze pytanie referendum 

dotyczy jednomandatowych okręgów wyborczych do sejmu,  drugie dotyczy finansowania partii 

politycznych,  a  trzecie  dotyczy  rozstrzygania  na  korzyść  obywatela  wątpliwości  związanych

z  prawem  podatkowym.  Radny  zachęcił  wszystkich,  którzy  chcieliby  uzyskać  dodatkowe 

informacje do kontaktu z nim i przypomniał, że adres do kontaktu z nim znajduje się na stronie BIP 

Urzędu Miasta Piły – w zakładce Rada Miasta.

Andrzej  Gabryelów,  prezes  spółki  TARPIL powiedział,  że  chciałby  poinformować,  że  od

1  września  br.  spółka  TARPIL, wspólnie  ze  spółdzielnią  socjalną  „Nowe  horyzonty”, będzie 

realizowała dowóz towarów do domu. Prezes podał numer telefonu, pod który należy dzwonić, 

żeby złożyć zamówienie – 666 667 774.

Radna Wiesława Sztaba powiedziała, że rozpoczyna się nowy rok szkolny i życzyła powodzenia 

w nowym roku szkolnym zarówno dzieciom jak i nauczycielom.

Ad 36.

Zamknięcie obrad.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela zakończył obrady X sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły

(-) Paweł Jarczak
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